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Rok 2021. Druhý rok ve stínu covidu. 

Úvodní slovo v loňské výroční zprávě jsem končil 
optimisticky výčtem tří plánovaných akcí k odložené 
oslavě našeho 100./30. výročí založení/znovuzrození. 

Z těch tří jsme jednu museli zrušit úplně – Skautské 
oslavy na Ostrově, jednu jsme museli posunout 
o měsíc – Výstavu v muzeu, a jen jednu jsme zvládli 
v termínu – Otevření skautské aleje. 

A takový ten rok byl. Něco jsme museli rušit, něco jsme 
odložili a jen několik plánů se mohlo uskutečnit. 

To podstatné se ale udržet podařilo. 

Skautování ve své nejryzejší podobě – ve službě 
bližním. Pod vedením Balůa jsme dále pomáhali 
potřebným a snažili se jim alespoň trochu ulehčit 
v této pro všechny tak náročné době – nákupy, 
zajištěním léků, roušek, službami v nemocnici. 

Zároveň jsme drželi v chodu naše oddíly. A hlavně se zase připravovali a těšili na tábor, na který vyrazila 
v podstatě stejná sestava dětí jako v roce 2020. Po roce s minimálními osobními kontakty, s nároky na 
zvládání nových situací útočících ze všech stran to je obrovský úspěch a stvrzení silného skautského 
kořínku. 

Na podzim se bohužel situace zase začala zhoršovat a znovu se do naší činnosti promítla. Unavení jsme 
už všichni. Plánovat akce, které se nakonec musejí zrušit, propojovat, sdílet, setkávat se, ale pořád 
s nějakými omezeními, která se navíc neustále mění, to člověka vyčerpává... Skautování je navíc 
založené na dlouhodobé činnosti. Avšak jak dlouhodobě plánovat, když je každý plán provázený 
otazníkem? 

Ale zvládneme to. Vím to. Protože znám všechny vedoucí. A jim chci poděkovat nejvíce. Na ně jsou 
kladeny největší nároky na vytrvalost, cílevědomost, skautství. 

Na konci covidové doby budeme jiní. A jsem přesvědčený, že lepší. Že i takovou zkušenost dokážeme 
přetavit v posílení. 

Vydržme prosím, má to smysl. 

 

Jan Farský | Bagy | vedoucí střediska 
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I když by se mohlo podle počtu schůzek a akcí zdát, že byl minulý benjamínčí rok chudý, nebylo tomu 

tak. Předešlý školní rok jsme nejprve ukončili předáním nejstarších členů do vyšších oddílů, abychom 

mohli zahájit nový školní rok (tedy rok 2020/2021). Ten jsme započali první seznamovací schůzkou, kde 

jsme si vytyčili společně s benjamínky velké plány. Do těch nám ale bohužel opět hodil vidle covid. Od 

října byla přerušena činnost oddílů a my jsme se mohli znovu potkávat pouze v online prostoru. 

A protože se zázraky dějí hlavně o Vánocích, mohli jsme mít v prosinci aspoň společnou minibesídku, 

kdy jsme vyrazili nakrmit lesní zvířátka a poté jsme měli čaj a výborný koláč na chaloupce u Marcelky 

Plívové. Šiky s Marcelkou  nám dokonce ozdobily vánoční stromeček, mohli jsme si tam tedy předat 

i vánoční dárky. Vánoční akce byla na dlouhou dobu poslední, protože byla od ledna opět přerušena 

činnost. Na schůzky jsme mohli začít chodit až od května. A co jsme celou tu dobu dělali? Rozhodně 

jsme se nenudili! Hráli jsme únikovku, otvírali adventní kalendář, stavěli iglú nebo pozorovali jarní 

probouzení přírody. Jíťa si pro benjamínky připravila tajnou stopovačku a potom úkoly, které 

benjamínci vymýšleli pro vedoucí – to je obzvlášť bavilo! I když jsme se nevídali osobně, stále jsme byli 

v kontaktu.  

Od školního roku 2021/2022 zatím fungujeme normálně bez přerušení. Konečně jsme naplno rozjeli 

celoroční hru Cesta kolem světa, kdy jsme zatím objevili Ameriku. Z akcí mimo schůzky se nám podařilo 

uskutečnit Dýňobraní v Chuchelně, listopadové přespání bylo prozatím kvůli zhoršené epidemiologické 

situaci odloženo. Do roku 2022 si budeme jistě přát, aby vše konečně fungovalo normálně bez 

přerušení nebo posouvání akcí. 

Klára Holatová | Kleris 
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Vzhledem k další vlně pandemie bylo možné naši činnost prezenčně zahájit až v polovině května. 

Obnovili jsme tedy schůzky, ale vzhledem k rotační výuce a nutnosti testování jak dětí, tak vedoucích 

se každý týden konala pouze jedna schůzka. Jeden týden v pondělí a další týden v úterý, abychom 

umožnili přijít na schůzku i dětem, kterým se spojená schůzka překrývala s jiným kroužkem. Schůzky 

vedli Poupě, Burák, Lukinelo a Superman. Hlavním cílem květnových a červnových schůzek bylo stmelit 

kolektiv před blížícím se táborem a obnovit u dětí zájem o skautování. 

Od začátku letošního školního roku se na vedení vlčat aktivně podílí Lišák, Lukinelo a Superman. Hlavní 

vedoucí oddílu zůstává Želva, která se však od června kvůli svému miminku schůzek neúčastní. I tak se 

ale stále podílí na výpravách, a to stejně jako Burák a Poupě. Schůzky mají vlčata v úterý, kdy chodí 

7 kluků a schůzky vede Lukinelo, a ve čtvrtek, kdy chodí 12 kluků a schůzky vede Lišák se Supermanem. 

Kromě klasických schůzek stihla již vlčata v uplynulém čase uspořádat dvě výpravy. První výpravou byl 

říjnový výlet do okolí Semil, kdy jsme společně prošli kousek Palackého stezky. Druhá výprava proběhla 

v listopadu a jednalo se o přespání spojené s rituálem, se kterým velmi pomohli Burák a Poupě a který 

se konal u Poradní skály při ohni. Další den jsme navštívili Cimrmanovu nejnižší rozhlednu. 

Adéla Jechová | Želva 
Richard Mlejnek | Lišák 
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Tuči s Běláskem si připravily program pro světlušky pro první pololetí. Schůzky ani výpravy se ale 

vzhledem k pandemii koronaviru konat nemohly, a tak světlušky dostávaly před táborem pouze úkoly 

na doma. 

Na začátku nového skautského roku se změnilo vedení světlušek. Tuči vystřídala Jíťa a přidala se 

k pokračujícímu Běláskovi. Aktuální počet světlušek je 15, čímž je naše kapacita naplněna. 

Skautský rok jsme kromě úterních schůzek zahájily 17. října výpravou na Nouzov, jejímž cílem bylo 

prozkoumání okolí Semil, návštěva Cimrmanovy nejnižší rozhledny, smažení palačinek a hraní her 

s Algym. Následovala víkendová výprava do Nové Paky 23. až 24. října. Zázemí nám poskytli novopačtí 

skauti ve své útulné klubovně. Pomohli nám připravit i hru v podobě stopované v okolí města. Na 

výpravě jsme si uvařily spoustu dobrot, zahrály nové i staré hry a vyráběly papírová zvířátka. Zatím 

poslední akcí měl být sobotní výlet 20. listopadu na lomnický Tábor s opékáním buřtů, který se kvůli 

nepřízni počasí změnil na herní den v klubovně. Před Vánoci máme naplánovanou tradiční skautskou 

besídku, kterou kvůli trvající pandemii pojmeme jako „světluščí rej“. 

Jitka Kufnerová | Jíťa 
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Činnost v roce 2021 byla opět velmi ovlivněna koronavirem. Na začátku kalendářního roku, kdy nám 

opět nebylo umožněno se scházet, jsme klukům vymýšleli takový program, který lze realizovat z domu, 

a zároveň není primárně vázán na počítače, s nimiž kvůli online výuce museli kluci trávit velkou část 

dne.  

I proto jsme se v lednu zapojili do sčítání ptactva (do tzv. Ptačí hodinky) či v únoru pro kluky připravili 

hru po městě „Pátrám, pátráš, pátráme“. Abychom měli možnost se společně vidět, uspořádali jsme 

i online oddílovou schůzku. Oblíbenou aktivitou se také stalo psaní příspěvku do časopisu Skaut. 

Příspěvky byly tak kvalitní, že jich několik bylo opravdu otištěno (Lišák, Daman, Sokol, Puštík). Běžnou 

činnost jsme mohli obnovit až v květnu a vydali se tak na výpravy na Treperku a cyklovýlet do Českého 

ráje. Družinové schůzky až do tábora fungovaly v omezeném modu. 

Tábor proběhl pod vedením Pitího a kluci prožili opravdu povedené tři týdny na žumberské louce. 

Od září se tým vedoucích Balů – Pití – Kohout rozrostl o dva nové oddílové rádce – Hopíka a Rybu. 

Z vlčat do oddílu přistoupili velmi šikovní kluci – Ježek, Lev, Lišák, Jablko, Rex a Doktor. Lišák pak 

v průběhu října přivedl dalšího nováčka – Džbána. V novém školním roce byly obnoveny pravidelné 

oddílové schůzky, probíhaly družinové i oddílové výpravy a činnost oddílu se alespoň v tom vrátila do 

zajetých kolejí. Činnost oddílu ale i nadále ovlivňovaly časté karantény či přímo onemocnění covidem 

19. V září jsme se účastnili Semilského pecnu, v říjnu pak Memoriálu Tomáše Hübnera v Železném 

Brodě, odkud si družina Kamzíků odvezla krásné 2. místo. Výpravy ke konci roku pak směřovaly do 

Jizerní kotliny či na Výstrčku. Celý rok jsme zakončili společným bruslením na městském kluzišti. 

Tomáš Jech | Balů 
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Na začátku roku nás bohužel ještě stále provázela covidová omezení, tudíž jsme volily cestu online 

schůzek celého oddílu a různých úkolů na doma – skautky pěstovaly mango i avokádo, podnikly výlet 

do okolí apod. Na online schůzkách jsme si povídaly, co nového nás potkalo a co nás v té době těšilo, 

hrály jsme různé hry nebo jsme třeba vyrobily dezert pro celou rodinu.  

Poprvé jsme se osobně viděly na oddílové schůzce na počátku května. Od té doby jsme se ještě 

několikrát sešly jako celý oddíl, abychom se po dlouhé online době poznaly a užily se. Vyrazily jsme i na 

celodenní výpravu na hrad Návarov a Palackého a Riegrovou stezkou pak zpět do Semil.  Z počátku 

června již začaly probíhat samostatné družinové schůzky. Třetí víkend v červnu jsme konečně vyrazily 

na víkendovou výpravu do Českého ráje, na kterou se všechny skautky už těšily. Užily jsme si hlavně 

našeho společenství, ale také koupání, spaní pod převisem a přírody kolem nás. 

Nový skautský rok jsme zahájily nejen zahajovací oddílovou schůzkou, ale vyrazily jsme také na již 

tradiční Zavařovačku do Jablonce. To je víkendovka, která slouží k tomu, abychom si něco dobrého 

zavařily, ale především k tomu, abychom zavařily samy sebe, abychom se jako oddíl stmelily.  

K činnosti oddílu patří nejen oddílové výpravy, ale také závody. Proto jsme první sobotu v říjnu vyrazily 

do Železného Brodu na Memoriál Tomáše Hübnera. Vítězství si letos skautky neodvezly, ale závod si 

jako vždy náležitě užily.  

V listopadu jsme se vypravily na víkend do Prahy. Zahrály jsme si městskou hru Stínadla, při které jsme 

hledaly znaky v tajemných uličkách Starého Města a plnily nejrůznější úkoly. Navštívily jsme také 

hřbitov na Vyšehradě, kde jsme zapálily svíčku u hrobu A. B. Svojsíka. Odpoledne jsme si odpočinuly 

a zahrály hry v Rybárně – prostorách Skautského institutu na břehu Vltavy. 

Mimo akce celého oddílu se skautky scházejí na družinových schůzkách jednou týdně a v říjnu vyrazily 

na družinové výpravy. V současnosti čítá oddíl 16 skautek a 4 vedoucí. 

Anna-Johanna Kristelová | Rosnička 
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Do nového roku vstoupil roverský kmen, stejně jako zbytek republiky, uprostřed další pandemické vlny. 

Hlavně díky skvělé koordinaci ze strany Balůa se tak roveři zapojovali do pomoci ohroženým skupinám. 

Potkávat na akcích jsme se v té době nemohli, proběhlo pouze několik online meetů a deskohraní jak 

uvnitř našeho kmene, tak i na krajské úrovni. Počátkem června vyrazila parta roverů spolu s Baghírou 

a Richardem kácet suché smrky a borovice na naše tábořiště na Žumberku, což pak všichni četaři na 

stavbě tábora ocenili. Před létem totiž přišla řada vichřic nejen do Pardubického kraje, a tak zatímco 

četaři ve větru a dešti zatloukali kolíky hangárů zpět do země, Balů s Datlem byli na jižní Moravě 

pomáhat ve vesnicích přímo zasažených tornádem. Krátce po táboře, na kterém jsme na sebe 

výjimečně nezapomněli a s rovery zapojenými ve vedení oddílů stihli i pár večerů s hrami nebo kytarou, 

se skautští rádci vydali na přepad tábora lomnických oddílů do Jizerní kotliny. Na návštěvu Browneeho, 

Lišáka, Hopíka a Opičáka stejně jako na „bratrstvo Chleba“ jistě v Lomnici jen tak nezapomenou. 

Na podzim se kmen spolu s lomnickými rovery zúčastnil celostátního cestovatelského železničního 

závodu Křížem krážem, ve kterém se zásluhou Pegiho přípravy a Klácy, který nás zachránil po selhání 

vlaku ČD, tým umístil na 3. místě. V říjnu Datel vyrazil na Korbo, zatímco v Semilech o témže víkendu 

probíhala krajská roverská akce Meetro6. Díky Kohoutovi byli účastníci ubytováni v úžasných 

prostorech Fabriky 1861 a mimo her a dalších aktivit a přednášek navštívili také kavárnu Klid, kde jim 

Réba pověděla o tom, co obnáší otevřít si vlastní kavárnu. 

Kvůli zhoršení situace jsme se letos opět nezúčastnili rozsvícení vánočního stromu, kde měl jít výtěžek 

z našeho stánku na podporu Hospicu 14 pomocníků, který každý příspěvek na svou činnost ocení. 

Jan Lengál | Prófa 
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Mladší členové působí jako střediskoví činovníci, rodí a vychovávají své vlastní děti, starší hlídají 

vnoučata 😊 Někteří se podílejí na patronátu nad Riegrovou stezkou, věnují se opravám chaty v Jizerní 

kotlině, pomáhají s rekonstrukcí klubovny. Proticovidová opatření vlády omezují i naši činnost, ale 

aspoň někteří z nás nabízeli pomoc potřebným spoluobčanům a ses. Žirafa statečně nastoupila jako 

ošetřovatelka v covidovém oddělení jilemnické nemocnice. Patří jim náš vřelý dík. 

Na 1. máje jsme se zúčastnili slavnostního předání Skautské aleje, v níž máme řadu nadějných stromků, 

semilské veřejnosti. Čtyřem našim členům poděkovalo náčelnictvo kmene dospělých udělením stříbrné 

a bronzové medaile Syrinx: br. Baghírovi a Flerovi, ses. Jívě a Žirafě. Podle možností jsme se vzájemně 

navštěvovali, zejména jsme se snažili těšit br. Pana v semilském Domově pro seniory – ses. Žirafa mu 

dokonce k narozeninám ukuchtila jeho oblíbenou svíčkovou, Baghíra mu předal Medaili severu. 

Vypracovali jsme návrh na jeho ocenění členstvím ve Svojsíkově oddíle, které si podle nás plně zaslouží. 

1. srpna pozvala ses. Žirafka všechny oldskauty na milé posezení u své chalupy na Nouzově. Na konci 

léta jsme nemohli chybět na Ranči u Jezevčíka v Libštátě, kde Dušan tentokrát přivítal country kapelu 

Hop Trop. 

Hlavním úkolem členů kmene byla i letos 

příprava almanachu k 100. výročí semilského 

skautingu. Jsme rádi, že se jej podařilo 

v termínu dokončit a přes různé peripetie 

i vytisknout. Při této příležitosti dostaly svá 

skautská jména sestry Marcelka – Marci, Mirka 

– Gami a Iva – Jíva. Zapojili jsme se i do instalace 

jubilejní výstavy v Muzeu a Pojizerské galerii. 

Zúčastnili jsme se vernisáže výstavy „Skauti 

a skautky v Libštátě“ 21. srpna, kterou provoněl 

Dušan svými bramboráky přímo na náměstí 

před Kulturním domem. Pro Semilské noviny 

jsme připravili seriál vzpomínek k 100. výročí. 

Nováček br. Ondřej složil svůj skautský slib a podzimní festival FOKUS Fest obohatil na počest našeho 

výročí zcela mimořádným zařazením němého skautského filmu „Buď připraven“ režiséra Svatopluka 

Innemanna z roku 1923, k němuž složil švýcarský skladatel Daniel Philipp Stotz vkusný klavírní 

doprovod. I pro neskauty to byl velký zážitek, umocněný zpívanou večerkou. 

Smutnou povinností letos bylo rozloučení se skauty, kteří nás během roku opustili. 21. července 

s Josefem Novotným – Hiawathou, prvním vedoucím našeho střediska po roce 1990, 2. srpna se 

Zbyňkem Varclem – Slimem, výchovným zpravodajem ORJ Semily, 10. září s Marcelkou Plívovou – 

Marci, starostlivou skautskou mámou a pečlivou hospodářkou střediska v 90. letech, 1. října 

s Bohuslavou Alenou Vojtíškovou – Šakalkou, činovnicí jilemnického střediska a členkou Svojsíkova 

oddílu, žijící po úmrtí manžela v Semilech. Den po svátku 28. října jsme byli na Koštofranku poděkovat 

sestře Marci za všechno, co pro semilský skauting vykonala – významně se zasloužila i o letošní 

almanach. 

Ivo Navrátil | Bobr 



11 

 

Oba lomnické oddíly poměrně dlouho fungovaly pouze distanční formou. Vlčata a světlušky hledaly po 

okolí města poklad – cestu k němu prozradila mapa, která se dala získat za každotýdenní splněný úkol. 

Skauti a skautky se každý týden scházeli na online meetech. Vedení se zapojovalo do koronavirové 

pomoci po okolí. Bylo to zvláštní období, ale nějak jsme se s tím museli poprat. V květnu, ihned jak to 

bylo možné, jsme obnovili klasické schůzky a výpravy. Kvůli povinnosti být na schůzku testován 

a platnosti testu se musely některé přesunout, ale do konce školního roku už jsme to takto zvládli. 

Skautky a skauti také vyrazili na dvě výpravy do Jizerní kotliny a vlčata a světlušky do Českého ráje. Před 

prázdninami jsme se tak stihli potkat skutečně jen párkrát a prázdniny tak začaly s velkými očekáváními. 

V září jsme se rozhodli začít v trochu pozměněné sestavě – nejstarší členové utvořili roverský kmen, 

družiny se doplnily. Kvůli přeplnění kapacity u vlčat vznikla družina druhá. Do vedení se nově zapojili 

noví rádci (skauti – Oxid, Remcal, skautky – Veverka, Jůla, vlčata – Vejr, Martin, Inženýr) a jen díky tomu 

můžeme dále početně růst. Hned v září se vedoucí a někteří roveři vydali tradičně na Křížem krážem, 

kde se podařilo vybojovat krásné třetí místo. V říjnu se pak konaly družinové výpravy všech věkových 

kategorií a podzimní prázdniny jsme společně strávili na chatě na Janově hoře, kde jsme si užívali 

krásné okolí Krkonoš. Další akce už bohužel musela být kvůli nemocem zrušena a stihla se tak pouze 

noční hra v ulicích města. Karantén a nemocných dětí stále přibývalo. Během prosince přešly opět 

družiny na distanční formu – za zmínku stojí především adventní výzva, do které se zapojují všichni 

vedoucí, roveři, skauti a skautky a každý prosincový den tak plní různé úkoly. Uniknout jsme si však 

nemohli nechat tradiční Betlémské světlo, které tentokrát mají v režii naši roveři. Doufáme, že 

omezená a distanční forma skautování bude brzy za námi a budeme se opět moci normálně vídat 

v plných počtech. 

Jan Pekárek | Pegi 
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Nejistá epidemiologická situace, která ovlivnila loňský tábor, trvala i v letošním roce. Organizační 

přípravy probíhaly naplno už od jara. Opět jsme netušili, zda se letní sen na poslední chvíli rozplyne, či 

ne. Měnící se nařízení by se s nadsázkou dala nazvat společnou předtáborovou etapou. O to větší 

radost byla na vlakovém nádraží při odjezdu. 

Skautská louka ožila vlastním životem s radostmi i starostmi táborového měřítka a prostoru pro 

události venku moc nezbylo. Tím se několik letních týdnů stalo malým zázrakem. Drobná omezení se 

týkala hlavně výprav a táborových návštěv. Velkou výhodou byli zkušení vedoucí všech oddílů, kteří 

připravili program v několika variantách a mnohdy museli reagovat na změny, které nám přineslo nejen 

počasí. 

První týden příroda ukázala, co umí, v podobě silného vichru a bouřek. Neopravitelnou újmu přinesl 

vichr tradičnímu pomalovanému teepee. Větší předtáborová příprava louky se ukázala jako klíčová. 

Vyhodnocení borovic, které by tábořiště mohly ohrozit, a jejich kácení se ujal Richard Stehlík, 

táborovou četu vedl Ryba. (Dobro)duše v kuchyni: Algy (nově) a Jitka, Monika Hnídková a Klára 

Svobodová, Dušan s Markem. Zdravotní stav v této nelehké době hlídali Červík, Béda a Bohunka. 

Táborové nákupy včetně mnoha dalších úkolů zvládli Číňan (nově) a Toom. Tábor vedla Žirafa (nově) 

a Bagy. 

„Na konci vše dobře dopadne. A jestli to dobře nedopadlo, tak to potom ještě není konec.“ (John 

Lennon) 

Adéla Kodoňová | Žirafa 

Tábor se začal poklidným tempem, vlčátka se rozkoukávala a vedení se ze všech sil snažilo včas 

a operativně přizpůsobovat program. Téma jsme měli Malý princ a v jeho stopách jsme přelétali 

z planety na planetu a potkávali se se zajímavými postavami. Naše šestky vlčat jsme pojmenovali 

Perseové a Phoenixové. Program i dny ubíhaly, jen některým vlčátkům se začalo brzy stýskat. Není divu, 

když ani tradiční návštěvní den se nekonal. Během programu ovšem děcka na všechno zapomněla 

a soustředila se jen na cíl etapy – například sestrojit vesmírnou raketu a vyhrát s ní boj o neobjevenou 

planetu. Šli jsme také na výlet na farmu v Bítovanech. Nakonec celotáborovou hru vyhrála šestka 

Perseů. Všichni jsme se do programu tak ponořili, že se nám ani nechtělo věřit kalendáři, který nám 

oznamoval, že se blíží konec letního bytí na Žumberské louce. Bohužel nám smutný konec tábora ještě 

znepříjemnila zažívací nemoc, která nešetřila dětí ani vedoucích, a to ani po skončení tábora. 

Trápení ale do týdne zmizelo a my mohli už jen vzpomínat na všechny krásné zážitky, kterých jsme na 

táboře okusili spousty.  

Dominika Poupová a Matyáš Buryanec | Poupě a Burák 
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Začátkem roku naší aktivitě bohužel neprospívala situace s covidem, naštěstí jsme ale mohly společně 

odjet na očekávaný tábor na Žumberku. Světlušky letos táborem provázela celotáborová hra s názvem 

„Dobytí rudé planety“. Letošního tábora se zúčastnilo 15 světlušek, a tak díky jejich hojnému počtu 

mohly být rozděleny do tří týmů. Každý z týmů světlušek se snažil získat co nejvíce vybavení, potravin 

a dalších vymožeností, aby se tak právě ony staly prvními dobyvatelkami rudé planety. Jak tomu bylo 

již v minulých letech, ani tento rok jsme neopomenuly oblíbený výlet do areálu Exotika na ranči 

a světlušky tak měly možnost poznat exotická zvířata z jiné perspektivy. Nechyběly ani procházky po 

okolí, na hrad Žumberk nebo do nedalekého lomu, kam jsme se chodily koupat. Mimo stezku odvahy 

si světlušky prošly i trasu plnou šifer a úkolů. Děvčata prokázala svou zručnost při malování sádrových 

odlitků se znakem lilie nebo výrobě pana vlasáčka s vlasy ze semínek trávy. Celkově si tak světlušky 

užily spoustu zábavy, her a dobrodružství. 

Klára Mocková | Tuči 

 

Na letošní tábor se vydala početná sestava vedoucích oddílu a celkem sedmnáct kluků, rozdělených do 

třech družin. „Skupina kluků, kteří táboří na prostranství ohraničeném velikou hradbou, prožívají 

různorodá dobrodružství, učí se jeden od druhého a podílejí se každý svým dílem na fungování svého 

společenství.“ Řeč je nejen o našem životě na žumberské louce, ale také o knize Jamese Dashnera 

s názvem Labyrint: Útěk, která byla předlohou pro etapovou hru třetího oddílu skautů. Vítězem této 

hry se stala družina Kamzíků. Nejvíce osobních zkoušek splnil, jako již tradičně, Puštík. Zkoušku Třech 

orlích per v letošním roce úspěšně složili Brownee, Pedro a Opičák. Bílé orlí pero ušlechtilosti bylo 

uděleno Andílkovi. Chlapecký oddíl ani tento rok neopomněl v mnoha kategoriích ocenit kvality dívčího 

oddílu, přičemž celkovou vítězkou – a tedy letošní Žumfešačkou – se stala Dešťovka. O zážitky nás 

obohatily nejen hry, putování a noční hlídky, ale také občasná důrazná nepřízeň počasí 

a předodjezdová viróza.          

Petr Šír | Pití 
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O letošním táboře na Žumberku se skautky ponořily do příběhu Alenky v říši divů. Tím je kromě 

samotné Alenky (Rosnička) provázel i Kloboučník (Heduš), Houseňák (Ještěrka), Bílý králík (Kralda) či 

myš Malinkuna (Vydra). Kromě etapových her a osobních zkoušek, které si skautky plnily v osobním 

volnu, se družily i se světluškami např. při famfrpálovém odpoledni či již tradičním wellness. Se skauty 

si skautky užily společenské tance pod vedením Poupěte a Buráka, „zakázané hry“ či sportovní 

odpoledne. Na puťák se tento rok skautky vydaly z Krouna údolím řeky Krounky až do Luže. Za pouhé 

dva dny zvládly ujít bezmála 50 km! K nevšedním zážitkům tábora přispělo i letos nevyzpytatelné 

počasí, kdy nás dvakrát za tábor postihla velmi silná bouře. Poprvé vichřice zničila i letité teepee. Nové 

bylo brzy k dispozici. A tak se skautky poprvé v žumberské historii chopily jeho stavby, což mimo jiné 

obnášelo i výrobu nových tyčí, které se zhostily bravurně. Etapovou hru nakonec vyhrála družina 

Vlaštovek pod vedením rádkyně Dešťovky, na druhém místě se umístila družina Vážek pod vedením 

rádkyně Růži. Titul Fajn skautky letos oddílovým hlasováním získala Smíšek. 

Iva Stehlíková | Heduš 
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Letošní „covidové“ období dalo naší činnosti dost zabrat a kromě schůzek, které jsme obnovili až na 

jaře, jsme jinou společnou akci nestihli. Před začátkem tábora jsme tedy stáli před spoustou otazníků. 

Máme tábor pořádat, když vůbec nevíme, co nás s malými nováčky čeká? Nemáme tábor zkrátit? 

Nemáme ho udělat jako příměstský? Nakonec jsme všechny alternativy zavrhli a 1. července se vydali 

do Tuněchod. A vyplatilo se to. Letošní tábor byl SUPER 😊 a všichni jsme si odvezli spoustu zážitků. 

Vyráželi jsme v počtu 14 benjamínků, dvou světlušek a pěti vedoucích. Protože jsme se s dětmi před 

prázdninami moc neviděli a chtěli jim tábor maximálně zpříjemnit, tak letošní celotáborový rámec se 

nesl v duchu splněných přání. Každý benjamínek si měl vymyslet, co by chtěl na táboře zažít, a my se 

rozhodli každé přání vyplnit, což se nám povedlo. Z těch nej zážitků byl asi výlet do sousední vesnice 

Topol, kde si pro nás místní hasiči připravili velké překvapení. Nejenže dětem ukázali veškerou 

techniku, nechali je vyzkoušet hasičské mundúry, ale předvedli jim i hasební zásah. Na závěr nám 

ukázali i historickou stříkačku, která jela na pomoc hořícím Ležákům. K dalším super zážitkům patřila 

stopovačka s úkoly od Kleris a Amálky, která končila piknikem u rybníka v Uhřeticích a jako překvapení 

zde na děti čekal pytel plný plyšáků. Benjamínci si během tábora také vyzkoušeli, jaké je to být 

vedoucím a že to vedoucí občas nemají lehké, hlavně když si děti všelicos vymýšlejí nebo zlobí 😊. Ale 

musíme uznat, že se o nás starali báječně, připravili nám svačinu a dokonce zvládli i zorganizovat 

nástup, což bylo s neposlušnými benjamínky = vedoucími dost složité. Na táboře máme takovou tradici, 

že si večer místo nástupu sedneme do kroužku a povídáme si, co se komu ten den líbilo, co naopak ne, 

co by chtěli změnit, co by chtěli zažít atp. Je krásné po celém dni slyšet: „Mně se všechno líbilo a těším 

se na zítra“, nebo „Ach jo, mně se ještě nechce domů“. Slavnostní vyhlášení tentokrát proběhlo už 

poslední večer před odjezdem a na závěr jsme se všichni vyřádili na diskotéce. Fotek i vzpomínek máme 

spoustu a doufáme, že i další naše tábory budou stejně povedené. Kuchyně se v letošním roce ujala 

Oliva (Olča Komadová) a Velký Vezír (Milan Komada). Do kuchyně putovaly každý den tisíce děkovných 

dopisů, od nás dostali 1* a doufáme, že nám přízeň zachovají i pro příští léta. Zároveň jim patří náš 

veliký dík.   

Jitka Holatová | Jíťa 
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Letos před námi stála velká výzva. První tábor na vlastním tábořišti. Podařilo se nám pořídit všechno 

vybavení a byli jsme odhodlaní na tábor vyrazit do Jizerní kotliny na louku zapůjčenou od Heduš. Čekalo 

nás ale ohromné množství práce. Ještě v květnu se po louce proháněl bagr a tahal pařezy a tvořil tak 

místo pro stany. Napjali jsme však síly a veškeré zázemí se vybudovat podařilo. Tématem celotáborové 

hry byl Postapokalyptický svět, a tak jsme se snažili, aby tábor takto nevypadal. I přes vichřici, která 

nám dva dny před příjezdem dětí z kuchyně udělala kůlničku na dříví, se vše zdárně podařilo. Během 

tábora se chlapecká skupina vydala do Krkonoš, holky zase zvládly výlet na Ještěd (během toho dne 

kluci jako překvápko vybudovali saunu). Dvoudenní výlet vlčata a světlušky absolvovaly z Mladé 

Boleslavi proti proudu Jizery a skauti se skautkami se pohybovali kolem Kozákova. Během tábora jsme 

díky br. Kidovi měli půjčené i čtyři kanoe, na kterých si  vyzkoušel jezdit každý táborník. Jako tradičně 

dorazily i dvě noční návštěvy a na jednu takovou dokonce naši nejstarší také vyrazili. Chybět nemohly 

ani noční hry. Osvěžili jsme si všechny staré dovednosti - ať už práci v kuchyni, střílení ze vzduchovky 

nebo třeba naši zručnost při stavbě mola. I přes velké obavy se tábor vydařil, Jizera nás nevyplavila a i 

premiéra spaní v týpí se osvědčila.  

Jan Pekárek | Pegi 
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Když ministerstvo školství vypsalo dotaci na letní kempy, rozhodli jsme se pro novinku pro naše oddíly 

– uspořádat příměstské tábory pro veřejnost. 

Jednoho termínu se jako vedoucí ujali Pegi a Anička pro děti ve věku 9-13 let a s tématem Pevnost 

Boyard, druhého Prófa a Moňous pro mladší děti s tématem Mimoni. Oba tábory byly dost podobné. 

Pět dní, patnáct dětí. První dva dny jsme vždy strávili v okolí Lomnice hraním všemožných her, filmovým 

odpolednem a dalšími programy. Středu jsme strávili prohlídkou IQlandie, kterou tak známe od sklepa 

až po střechu. Ve čtvrtek a pátek si pak děti vyzkoušely své tábornické dovednosti na našem tábořišti, 

kde zažily táborák, spaní v týpí, ježdění na loďce, ale mimo jiné i vaření samy pro sebe. Pro všechny se 

jednalo o novou super zkušenost. 

Třetí letní kemp byl jiný. Rozhodli jsme se vyrazit s patnácti skauty a skautkami na pětidenní pobyt do 

Beskyd. Prohlédli jsme si tak kout země, kam bychom se běžně nemohli dostat. Program zde byl 

zaměřený především turisticky – podnikli jsme výstupy na Radhošť a Pustevny, ale i na Lysou horu 

a k  památníku Ivančena. Nemohli jsme si nechat ujít ani Valašské muzeum v přírodě, které má moc 

fajn venkovní expozice. Počasí nám relativně přálo a nejhorší den jsme strávili v bazénu v Rožnově pod 

Radhoštěm. Spaní jsme měli zajištěno v beskydských lesích na chatě Bařinka, což je nejstarší skautská 

chata v ČR. Uvidíme, kam vyrazíme příště, u nás už to moc dál nejde.  

Jan Pekárek | Pegi 
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Po letech plánů, slibů a menších úprav se letos konečně práce na klubovně pohnuly. 

Máme novou střechu a rovnou do ní bylo vloženo 7 nových velkých střešních oken. V jedné části je 

zvýšená, abychom do budoucna mohli v patře dodělat sociálky. Práce provedl Jiří Matura z Bítouchova 

nákladem 622 752 tis. Kč, který zcela uhradilo město Semily. 

 

 

 

Máme opravený a odvlhčený sklep přestavěný na dílnu a sklad. Nádhera – už nebudeme muset tábor 

stěhovat na půdu, všechno je srovnané, v suchu a navíc nám bude sloužit krásná světlá a vzdušná dílna. 

Práce provedlo Sdružení Milan Farský a Jiří Koucký z Bítouchova nákladem 900 524 Kč. Původně měl 

být na úpravu využit náš příspěvek z Participativního rozpočtu, ale podařilo se nám získat lepší dotaci 

mimo rozpočet města. 689 691 Kč tak uhradila Evropská unie, zbylou část město Semily. 

Zrealizovalo se podepření stropu ve velké místnosti nákladem 41 810 Kč (půda se nám totiž 

neplánovaně  a samovolně stěhovala o patro níže). Strop dvěma traverzami zajistilo Sdružení Milan 

Farský a Jiří Koucký z Bítouchova. 

Kromě toho máme také nová okna na budoucí sociálky od Jirky Mihala, nákladem 11 808 Kč, a nový 

hromosvod od Richarda Klikara za 19 800 Kč. Vše uhradilo město Semily. 

Město Semily nám letos s klubovnou výrazně pomohlo, moc děkujeme! 

 

 



19 

 
 

A co nás ještě čeká? 

Aktuálně máme u pana Novotného z Lomnice nad Popelkou zadané zpracování projektu na nové 

sociálky, úpravu půdy na klubovnu, nové schody, nová okna a fasádu a k tomu nové topení, protože 

současné wafky už dosluhují. Rozdělíme to do etap a budeme shánět finance. 

Jan Farský | Bagy 

 

 

Naše středisková knihovna v současné době disponuje skoro pěti sty evidovanými svazky rozdělenými 

do devíti kategorií – metodika, historie, osobní růst, příroda, dovednosti, hry, dramatizace, 

dobrodružné a dětské. Přehledné barevné rozlišení podle kategorií usnadňuje orientaci a vyhledávání. 

Část knih s tábornickou a dobrodružnou tematikou se pravidelně vyčleňuje a vozí s sebou na tábor jako 

příruční knihovnička. Letos byly i některé knihy zapůjčené na úspěšnou výstavu 100 let skautingu 

v Semilech. 

K nejpilnějším čtenářům patří bezpochyby vedoucí oddílů. Hodně též knihovnu využívají rádci 

k přípravě na rádcovské kurzy. 

Vít Coufal | Takin 
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I přes covidová omezení chata v Jizerní kotlině žije. Přespání, návštěvy, místo pro hráče Dračího 

doupěte, zázemí pro tábor lomnických skautů – průběžně se využívá více a více. 

Instalovali jsme nová kamna i s troubou a v polovině prosince ještě OSB deskami, které byly použity 

pro instalaci výstavy, obložili strop půdy tak, aby byla světlejší, čistší a příjemnější pro přespávání. Na 

příští rok objednáme vybavení – lavice s úložným prostorem, malou kuchyňku. Krok po kroku ji 

vylepšujeme, ať nám slouží co nejdéle a co nejvíce.  

Jan Farský | Bagy 

 
 

Zastupitelstvo města Semily nám udělilo Cenu města Semily. Ocenění jsme získali za propagaci 

myšlenek skautingu, předávání mravních a morálních hodnot všem generacím a za veškerou 

dobrovolnickou činnost. Paní starostka výslovně zmínila Den Země, Skautskou alej, Patronát Riegrovky 

i pomoc v době covidu. 

Moc si nejvyššího městského ocenění vážíme. 

Jan Farský | Bagy 
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Od září 2019 se každý týden (a o prázdninách 2x týdně) staráme o Riegrovku. Uklidíme, případné škody, 

jež jsou nad naše síly, nahlásíme majiteli – městu Semily. Je to každotýdenní služba, při které se střídá 

více jak 30 patronů.  

Letos jsme ještě nad rámec našich závazků pomohli v květnu s výměnou starého Pěšorestu za nový – 

parta patronů s dalšími skautskými pomocníky na svých bedrech přenesla na místo nový Pěšorest 

a zpátky odnesla ten starý. Už to hodně potřeboval a s radostí jsme Klubu českých turistů pomohli.  

Odměnovou akcí byla listopadová neděle, kdy nás pan Marek provedl vodní elektrárnou Spálov 

postavenou v letech 1921 až 1926 ve stylu art deco. Dýchla na nás doba první republiky, kdy se stavělo 

nejen funkčně, ale i krásně. Cestou zpět do Semil jsme ve shodě s městem zrušili koš u Pěšorestu. Pod 

přístřešek nepatřil – páchl, v létě se kolem něj rojily vosy a navíc je přece normální, že když si lidé 

zvládnou přinést svačinu, zvládnou si odnést i odpadky. Tak uvidíme.  

Jo a kdybyste měli chuť se k nám patronům přidat, napište na farsky.jan@seznam.cz, Riegrovka to 

ocení! 

Jan Farský | Bagy 
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Sázeli jsme v omezeném počtu 28. 10. 2020 a všech 67 stromků se ujalo. 1. května 2021 jsme se sešli, 

aby si dárci na „své“ stromky a lavičky přidělali dřevěné cedulky se jmény stromků i dárců. Na 

Dušanových bramborácích jsme si kvůli omezením pochutnat nemohli, třešně také ještě nebyly 

rozkvetlé, takže ani na líbání nedošlo, ale to všechno v následujících letech doženeme. Už se těším na 

další setkání v aleji třeba při společném moštování úrody jablek. 

Na začátek aleje jsme usadili pamětní kámen s nápisem Skautská alej 2020. Jedná se o černostudniční 

žulu, původně obrubník, darovaný městem. Úpravy a nápis provedl kamenosochař pan Stránský 

z Pěnčína. 

Balůovi se podařilo pro Skautskou alej zajistit krásnou turistickou vizitku. 

Jan Farský | Bagy 
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Vernisáž a křest knihy na začátku června jsme si proměnili ve velkou skautskou oslavu, které se v pátek 

4. června zúčastnili i členové družiny Ledňáčků: Miloš Kvapil přijel z Prahy a Pavel Vogel z Mnichova. 

Standa Navrátil přiletěl z Kanady, ale bohužel musel do povinné karantény a vernisáž tak nestihl. Tahle 

družina si postavila a zabydlela chatu v Jizerní kotlině, kterou dnes opět využívá naše středisko. Dorazila 

i sestra Šakalka, která zdatně v cestě za skautskou výstavou zdolala prudké schody do patra. 

O občerstvení se postaraly skautky, hudební doprovod nám dopřála kapela Střípky, která má kořeny 

v kapele skautů ze 70. letech zvané Dráty.  

Vernisáž byla spojena s křtem knihy Na skautské stezce – almanachu 

mapujícího 100 let skautování v Semilech. Ivo Navrátil – Bobr strávil 

stovky hodin při hledání pramenů, setkávání s pamětníky a třídění 

fotografií a sepsal publikaci, která je krásnou reprezentací našeho 

střediska a skautské myšlenky.  

Neměla by chybět v žádné skautské knihovničce. Je objevná a přitom 

zábavná. Krásné dílo, Bobře, děkujeme! Bez vypátrání a sepsání historie 

semilského skautování by se nemohla uskutečnit ani výstava. Bobrův 

almanach pro ni byl informačním základem. 

Jan Farský | Bagy 
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Pro výstavu jsme zabrali polovinu prvního patra muzea. Na začátku jsme instalovali skautskou podsadu, 

která byla vstupem do expozice a zároveň návštěvníky přenesla do skautského světa. V první místnosti 

výstava představila celosvětový skauting, jeho kořeny a základní hodnoty. Vitríny jsme zaplnili našimi 

historickými kronikami, naproti vchodu stvořili žumberský táborový koutek s křeslem vůdce, 

táborákem i hrabankou z lesa, kde semilské skautování započalo. 

Druhá místnost připomněla historii semilského skautování s největšími osobnostmi – Ladislavem 

Fleknou, Karlem Čurdou, Pavlem Dufkem a Ivo Navrátilem, zvláštní prostor dostaly i současné oddíly. 

Vzpomněli jsme také na legendární družinu Ledňáčků, která fungovala kolem roku 1950 a jejíž dva 

členové Miloš Kvapil a Pavel Vogel se vernisáže zúčastnili. 

Třetí místnost jsme proměnili v hernu, kde si mohli návštěvníci zkusit uzlování, poznávání stop, plodů 

(díky za pomoc skautům z Hořic), zahrát kimovku a třeba si i vyplnit pracovní list určený zejména (ale 

nejen) pro dětské návštěvníky. Poslední místnost byla zaplněna knihami, příručkami a časopisy a na 

televizi běžely filmy ze semilské i národní skautské historie. 

Za pomoc s výstavou bych chtěl ještě výslovně poděkovat Dáše Macákové, byla radost nápady společně 

přetvořit do reality.  

Jan Farský | Bagy 
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Práci na publikaci i počátky semilského skautingu přibližuje rozhovor s jejím autorem Ivo Navrátilem, 
který připravil ředitel semilského muzea Miroslav Šnaiberk: 

Sto let činnosti vašeho spolku jistě stojí za připomenutí – mohl bys mi prozradit, jak to vlastně 
v Semilech začalo? 

Velice brzy, tři roky po Turnovu. Odborný učitel Ladislav Flekna už na podzim 1919 vytvořil junáckou 
družinu, kterou brzy rozšířil na oddíl. V dubnu 1921 jej tvořilo 35 chlapců. Hodně sportovali, chodili na 
daleké výpravy, tábořili pod stany z vojenských celt. Učili se samostatnosti, zodpovědnosti, mít úctu ke 
každé práci a povolání, žít v přírodě jen s minimálním vybavením. Semilská děvčata se skautingu dočkala 
mnohem později, až po druhé světové válce. Jejich první vedoucí byla Zdena Čurdová – Istar, manželka 
tehdejšího vůdce skautů Karla Čurdy – Slavoje. 

Kdo přišel na nápad sepsat historii Junáka v Semilech? 

Byl to samozřejmě současný vedoucí střediska Jan Farský, který mne coby svého předchůdce přesvědčil, 
že je k tomu opravdu nejvyšší čas. Dochovalo se docela dost družinových kronik a v rodinách se našla 
i řada dokumentů, jako zápisy ze střediskových rad, průkazky členů, fotografie nebo časopisy 
„Jiskra“ a „Varta“, které středisko vydávalo. S kolektivem autorů jsem se tedy pokusil sepsat historii 
semilského skautingu a čtenář posoudí, nakolik úspěšně. Na rozdíl od jiných měst jsme neměli na co 
navázat. 

Skautská myšlenka se rychle šířila z Prahy na venkov. Bylo tomu tak i na Semilsku? 

Zjistili jsme, že i okresní město Semily se stalo takovým centrem. Díky Kamilu Farskému, manželům 
Pikorovým a Áje Matěchové jsme objevili velice aktivní oddíl v Benešově, který rovněž patřil do 
semilského střediska, podobně jako oddíly v Lomnici nad Popelkou, Libštátě, Košťálově nebo 
v Bítouchově. Také o nich se v knize dočtete, i když zdaleka ne tolik, jak bychom si přáli a jak by si 
zasloužily. 

Myslíš, že je ještě naděje na nečekané objevy, které by naše znalosti výrazně posunuly? 

Nepochybně, nové informace a zjištění se stále vynořují a tato knížka a výstava k tomu jistě přispějí. To 
je na historické práci velice vzrušující a každá nově nalezená kronika, fotka nebo skautský deník 
pomáhají k hlubšímu poznání skutečnosti. V knížce je například je zařazena fotografie krásného 
skautského tábora od semilského fotografa Aloise Michalce. Pochází z přelomu 20. a 30. let 20. století, 
vašemu muzeu ji věnoval Karel Šmíd a nyní ji objevil Tomáš Chvátal. Je to zatím jediný důkaz, že již v té 
době si semilští skauti budovali stany s podsadami. Možná se víc dovíme z pozůstalosti tehdejšího vůdce 
Josefa Hladíka, jehož vnuka Martina Kubáta se nám letos s pomocí dobrých lidí podařilo vypátrat 
v Liberci. 

Využili jste i nějaké další zdroje informací, třeba metodu orální historie? 

Archivní doklady by bez pamětníků zůstaly němé. Spolu s Marcelou Plívovou jsem většinu žijících obešel 
a zaznamenal jejich vzpomínky. Někteří se nám sami ozvali, jako staří Ledňáčci s Milošem Kvapilem, 
Pavlem Vogelem a Standou Navrátilem, scházející se i po zákazu Junáka, vlastně až dodnes. Škoda, že 
jsme nemohli vyzpovídat činovníky, kteří byli aktivní v letech 1968–1970. Mám na mysli hlavně již 
zesnulého zubaře MUDr. Pavla Dufka – Akélu, jenž vedl v té době středisko a zároveň se staral o smečku 
vlčat. K oldskautům, jejichž skvělé paměti jsme rádi využili, patří například František Tomíček, Mirek 
Vodseďálek, Pavel Vogel, Dalibor Lampa, Karel Čurda mladší, Jiří Belda a Jiří Douba, Zdeňka Čurdová-
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Zalabáková nebo Bohuslava Nosková-Vojtíšková. Každý sdělil svou verzi skautského příběhu, jak si jej 
uchoval v paměti, a je pochopitelné, že se ty verze po padesáti nebo sedmdesáti letech třeba trochu 
lišily. 

V době protipandemických opatření se tedy práce na knize dost zkomplikovaly. Jak se vám ji vůbec 
podařilo dokončit? 

Naštěstí bylo hodně vykonáno již před březnem 2020, než byl vládou vyhlášen první lockdown. Oslavy 
100. výročí měly totiž původně proběhnout již loni v dubnu. Některé mladší členy jsme pak kontaktovali 
jen prostřednictvím e-mailu, jako Pavla Chymka, Evu Šírovou, Karla Šilhana nebo Miloše Janků. Úžasné 
dcery Karla Čurdy jsme již navštívit nestihli, za nimi se musíme vypravit co nejdříve. Velikou zásluhu na 
finálních pracích má redakční rada, tvořená Janem Farským, Jakubem Kuršelem a manželi Adélou 
a Tomášem Jechovými, ve finále výrazně pomohla také Adéla Kodoňová. Bez nich by se knížka určitě 
nezrodila. Dovol mi ještě připomenout, že nemálo energie jsi jí věnoval také ty jako vydavatel a tvůj 
kolega Tomáš Chvátal jako recenzent. Všem patří velký dík. 

Co ještě v knížce kromě stoleté historie najdeme? 

Více než letopočtů je v ní doufám života. Nechybí hrůzostrašná dobrodružství a dojemné zážitky těch, 
kteří se nechali Kubou Kuršelem přemluvit a poslali mu tolik příspěvků, že se ani všechny do knížky 
nevešly a budou vystaveny na webových stránkách našeho střediska. A také ji zdobí mnoho fotek za 
celé století. Jen malá část mohla být nyní publikována. Řekl bych, že knížka „Na skautské stezce“ chce 
být pravdivou a nepřikrášlenou výpovědí o semilských skautkách a skautech. Psali ji svou obětavou prací 
pro ostatní, svým nadšením, svými ideály. I proto jsme se v ní rozhodli používat skautské přezdívky, 
které si nesou celým svým životem. Komu patří, prozradí slovníček na konci knihy. 

Máš nějaké závěrečné přání? Třeba co by měli udělat ti, kteří doma nebo na chalupě objeví nějaké 
památky po svých předcích – skautech? 

Tak to je opravdu otázka šitá na tělo. Jako archivář jsem se často setkával s tím, že zatímco rodiče 
a prarodiče si památek na své dětství a mládí velice považovali, pro dnešní generaci už ztratily na 
významu, a tak končí v kontejnerech nebo sběrnách surovin. Určitě je lepší je předat archivu nebo 
muzeu, kde budou uloženy v optimálních podmínkách a k dispozici zájemcům. Knížce bych chtěl popřát, 
aby si našla své čtenáře, a jistě to nebudou jen ti, o nichž se v ní píše. Vždyť na foglarovkách vyrostlo 
několik generací chlapců a děvčat a věřím, že hodnoty opravdového přátelství přetrvají i v době 
chytrých mobilů.  

Rozhovor vyšel v Semilských novinách
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I v roce 2021 jsme se ve spolupráci s ČČK a vedením města Semily a Lomnice nad Popelkou věnovali 

pomoci seniorům na Semilsku a Lomnicku. 

Skautská pomoc s nákupy potravin a léků seniorům na Semilsku vznikla z podnětu Českého červeného 

kříže během druhé covidové vlny. Během pár dní se nám podařilo dát dohromady dvacet skautských 

dobrovolníků a od 16. října 2020 jsme mohli začít nákupy realizovat. Balů dostal na starosti krizový 

telefon, na který se zájemci o pomoc mohli obracet nonstop – ve dne i v noci, ve všední den i o víkendu. 

Postupem času jsme seniorům začali nabízet pomoc také s jejich dalšími potřebami (venčení psů, úklid, 

péče o zahradu) a rozšířili naše služby i na osoby v karanténě. 

Čtyři naši členové absolvovali ošetřovatelský rychlokurz od oblastního spolku ČČK Semily a zapojili se 

do pomoci v sociálních službách v regionu (Sociální služby Semily, LDN Lomnice nad Popelkou) a později 

i v nemocnicích. 

Tři týdny jsme denně docházeli do dětského domova v Semilech pomáhat dětem s online výukou 

a domácími úkoly. Na konci listopadu 2020 jsme se s Městskou knihovnou Semily domluvili, že budeme 

seniorům doručovat objednané knihy z knihovny. Pod vedením skautek jsme pro zdravotníky 

a pečovatele pekli cukroví a zapojili do této aktivity i semilskou veřejnost. 

Skautskou pomoc jsme ukončili k 31. 5. 2021, kdy se 

covidová situace začala zlepšovat a zájem o pomoc 

ze strany seniorů v posledních týdnech postupně 

opadal. 

Na závěr trochu statistik. Skautská pomoc fungovala 

nepřetržitě 227 dní, během kterých jsme realizovali 

158 nákupů potravin a léků, dobrovolnicky 

odpracovali stovky hodin v nemocnicích a sociálních 

službách, odučili desítky hodin v Dětském domově 

a realizovali 78 dalších činností – doručení knih 

z knihovny, venčení psů, úklid či sekání zahrady. 

Skautská pomoc byla na žádost města Semily 

obnovena v prosinci 2021 a uvidíme, jaké výzvy před 

nás postaví rok 2022. 

Tomáš Jech | Balů 
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Moravu, tolik sužovanou opakovanými povodněmi, tentokrát postihla přírodní katastrofa, na jakou 

nejsme v našich zemích zvyklí – tornádo. Reportáže a fotky z postižených oblastí byly zdrcující. 

Obrovská vlna solidarity se ihned pozvedla v celé České (ale i Slovenské) republice. 

Semilští skauti vyrazili pomoci ve složení Balů, Datel a Takin. (V té době byla většina střediska na táboře, 

takže víc dobrovolníků se nesešlo.) Hned na místě byli podle šátků identifikováni jako skauti a odveleni 

do krizového štábu v Kulturním domě v Hodoníně. Ten ovládl Červený kříž jako distributor materiální 

pomoci a skauti jako provozovatelé koordinačního centra. Tyto dvě složky prakticky organizovaly celou 

humanitární pomoc na místě. 

Naši skauti byli zpočátku zklamaní, že nemohou pomoci fyzicky přímo jednotlivým rodinám, ale 

náročné 13hodinové nepřetržité služby v krizovém štábu jim brzo daly pocit naplnění a užitečnosti. 

Některé životní příběhy, které díky nim došly dobrého, často až dojemného konce, jim jistě dlouho 

zůstanou ve vzpomínkách.    

Vít Coufal | Takin 
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Stejně jako v minulém roce se Jikra a Kola postarali o to, aby se Betlémské světlo dostalo do Semil. Na 

vlakovém nádraží si jej vyzvedli v sobotu 19. prosince. Až do Štědrého dne jej u sebe doma opatrovali 

Holatovi a Jechovi st. 

Samotné rozdávání Betlémského světýlka ve čtvrtek 24. 12. 2020 bylo velkou radostí. Sešlo se nás 

rekordních 30 skautů a skautek všech možných věkových kategorií. Možná i proto, že od října jsme se 

bohužel kvůli covidu setkávat nemohli. Betlémské světlo získalo od ministerstva zdravotnictví statut 

schválené hromadné akce a my tak mohli světýlko roznášet oldskautům a přátelům semilského 

skautingu a také jej rozdávat na pěti již tradičních místech – v knihkupectvích Křižovatka a Kosmas, ve 

skautské klubovně, okresním archivu a Husově sboru. 

V roce 2020 si pro světýlko i přes zvýšená hygienická opatření přišlo 207 lidí a dále jsme jej rozvezli 

a roznesli na dalších 25 adres. 

Tomáš Jech | Balů 
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Střediskovou soutěž Vartalent jsme v roce 2021 museli vyhlásit online, ale i tak se těšila velkému zájmu. 

Do soutěže bylo přihlášeno 35 výrobků a zapojily se do ní všechny oddíly mladších členů a Ježek jako 

zástupce oldskautů s neuvěřitelnou družinovou houpačkou. 

Skautky a skauti soutěžili v 5 různých kategoriích – výtvarné práce, důkaz zručnosti, fotografie, film 

a literární dílo. Těmi nejúspěšnějšími byli v kategorii benjamínků Vlnka, Madlenka a Hasič. Mezi vlčaty 

a světluškami uspěli malovaní šneci od Šiky, Rexův soubor 4 fotografií či Bizonkův klip. U skautů 

a skautek se nejvíce vydařila Opičákova miska se lžičkou, Jikrův obrázek kohouta či klip Damana a Sojky 

Oh! Susanna. 

Jsme rádi, že tato soutěž v aktuálním roce přispěla k obohacení volného času školáků v době online 

výuky. 

Tomáš Jech | Balů 
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Šestý ročník Rádcovského kurzu střediska se už potřetí uskutečnil v nádherném skautském srubu na 

Čeřovce na kraji Jičína. Od pátku do neděle zde deset lektorů předávalo své zkušenosti jedenácti 

rádcům a rádkyním. Chybějící dva rádci se účastnili jiného rádcovského kurzu, takže onen víkend byli 

proškoleni komplet všichni rádci a rádkyně našeho střediska. Tento zodpovědný přístup z jejich strany 

nás moc těší. 

Program snažící se pokrýt co nejvíc potřebných dovednosti, nutných pro zvládnutí role rádce (rádkyně), 

byl tradičně hodně nabitý. Ale i tak zbyl čas na hry a na utužování party. A pokud jde o vzájemné 

přátelské vazby, pak tato parta patřila mezi ty nejlepší. 

Zároveň jsme rádi, že se nám jako středisku v rámci skautského vzdělávacího systému daří vysílat čím 

dál více našich členů do nejrůznějších kurzů po celé republice. Bohužel ale mnohé kurzy mají velký 

převis zájemců a velká část jich byla zrušena z důvodu covidové epidemie. 

Vít Coufal | Takin 
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V posledních letech se pravidelně účastníme akce 

„V Semilech se nenudíme“ pořádané městem Semily. 

Prezentují se zde jednotlivé spolky, které na území 

města působí. Za skautské středisko se akce zúčastnili 

Bagy, Balů a Rosnička. Přítomným návštěvníkům na 

Ostrově představovali skautskou činnost a prodávali 

nově vydanou knihu mapující historii semilského 

skautingu. Akce se konala za slunečného počasí 

a zúčastnily se jí desítky dětí. A ačkoliv to nebyl náš 

primární cíl, přidalo se do našich řad díky této akci 

několik nováčků. 

Tomáš Jech | Balů 

 

 

 

 

Po loňské odmlce se letos s nadšením opět konal Semilský pecen, na kterém nemohly chybět již tradiční 

Dušanovy bramboráky! Letos se do celé akce zapojily hned tři oddíly. Vedení světlušek a skautek se 

rozjelo již na půl šestou ranní do libštátské školy pomoci Dušanovi s přípravou těsta na bramboráky. 

Skauti pomohli s přemístěním veškerého potřebného vybavení z klubovny na Ostrov. A skautky se pak 

ujaly prodeje hotového díla. Celá akce se velmi vydařila, počasí nám přálo a průtrž mračen zastihla jen 

pár posledních bramboráků na lorně. Čistý výtěžek, kterým jsme letos podpořily výstavbu nových 

kluboven na jižní Moravě zničených tornádem, činil 8714 Kč. 

Iva Stehlíková | Heduš 
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V sobotu 2. října se oddíly skautů a skautek vydaly po roční odmlce způsobené koronavirem na tradiční 

podzimní závody do Železného Brodu. Memoriál Tomáše Hübnera se koná každoročně od roku 1993 

jako uctění památky nejen Tomáše Hübnera, ale i Jiřího Haby a dalších, kteří položili život v boji proti 

totalitním režimům. 

Poslední ročník v roce 2019 se podařilo semilským skautům vyhrát a získat putovní pohár. Ten jsme 

letos museli nechat u domácích. Ale i tak se družině Kamzíků ve složení Brownie, Puštík, Hugo a Oscar 

podařilo vybojovat krásné druhé místo. Druhý tým skautů „Damanovci“ se umístil na devátém místě. 

Skautky vytvořily dva soutěžní týmy pod vedením Smíška a Růžičky. Na startu dostal každý tým mapku 

s vyznačenými stanovišti, na kterých závodníci plnili nejrůznější úkoly. Museli například využít své 

znalosti první pomoci při simulovaném úrazu, porozumět zašifrovaným zprávám nebo poznat 

přírodniny podle lístků. Na základně týmy po jejich návratu čekal výborný oběd, po kterém následovalo 

vyhlášení výsledků. Skautky se umístily na 4. a 5. místě. 

Anna-Johanna Kristelová | Rosnička 

Tomáš Jech | Balů 
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Rok 
Výnosy celkem 

(Příjmy) 

Z toho poskytnuté 

dotace 

Náklady celkem 

(Výdaje) 

2020 867 425 Kč 182 231 Kč 820 026 Kč 

2019 594 000 Kč 178 000 Kč 425 000 Kč 

2018 639 000 Kč 242 000 Kč 529 000 Kč 

2017 711 226 Kč 254 830 Kč 484 814 Kč 

2016 626 564 Kč 231 689 Kč 448 287 Kč 

2015 567 074 Kč 169 784 Kč 412 287 Kč 

2014 354 189 Kč 64 813 Kč 226 272 Kč 

2013 356 441 Kč 93 667 Kč 352 799 Kč 

2012 306 030 Kč 102 141 Kč 274 455 Kč 

2011 200 156 Kč 48 347 Kč 172 492 Kč 

2010 282 919 Kč 116 688 Kč 294 667 Kč 

 

 

(leden – prosinec 2021) 

FINANČNÍ DARY 

Drašnar Tomáš  4 000 Kč

Kloučková Eva  2 500 Kč 

Kužel Petr  7 000 Kč 

Macáková Dagmar 9 800 Kč 

Semecký Ivan  1 000 Kč 

Šulcová Eva  5 000 Kč 

 

Český červený kříž  12 000 Kč 

Izol 94 s.r.o.  35 000 Kč 

Nadace Preciosa 15 000 Kč 

Pekárna Semily s.r.o.  1 200 Kč 

 
 

Všem našim sponzorům velice děkujeme! 
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Poskytovatel dotace Název projektu Výše dotace 
Spoluúčast 
střediska 

Celkové 
náklady 

Město Semily 

Tábory pořádané střediskem 25 000 Kč 10 % 27 781 Kč 

Zajištění provozu skautské klubovny 18 000 Kč 10 % 21 626 Kč 

Využití volného času dětí a mládeže 31 950 Kč 0 % 32 241 Kč 

Město Lomnice nad 
Popelkou 

Podpora činnosti 30 000 Kč 0 % 30 508 Kč 

MŠMT (Junák – český 
skaut, Liberecký kraj, z.s.) 

Podpora činnosti 65 164 Kč 30 % 93 259 Kč 

Liberecký kraj Letní skautské tábory 50 000 Kč 70 % 167 063 Kč 

MŠMT (Junák – český 
skaut z.s.) 

Letní kempy – příměstské tábory 
Lomnice 

124 900 Kč 0 %  124 900 Kč 

MŠMT Velkokapacitní stany Lomnice 58 800 Kč 30 % 84 022 Kč 

MŠMT (Junák – český 
skaut z.s.) 

Nový dívčí oddíl Lomnice 14 000 Kč 30 % 20 271 Kč 

Junák – český skaut, 
Liberecký kraj, z.s. 

Oslavy 100 let skautingu v Semilech 11 000 Kč 30 % 16 765 Kč 

Junák – český skaut, 
Liberecký kraj, z.s.) 

Antigenní testy 6 000 Kč 30 % 8 923 Kč 

Junák – český skaut, 
Liberecký kraj, z.s.) 

Rádcovský kurz 1 890 Kč 30 % 3 870 Kč 

Celkem: 436 704 Kč   

 

 

Velký dík za poskytnutí dotací patří městu Semily, městu Lomnice nad Popelkou, Libereckému kraji, 

MŠMT a Junáku – českému skautu, z. s. 

 

 

 

 

 

 

Lomnice nad Popelkou 
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Náklady 

materiál 

mj. nářadí, drogerie, léky, drobný 

materiál, vybavení – plachta na kuchyň, 

stěny na hangár 

51 818 Kč 

potraviny 103 655 Kč 

odměny pro táborové soutěže 7 210 Kč 

opravy a udržování oprava podsad a teepee 7 900 Kč 

cestovné 
osobní doprava na tábor a zpět, doprava 

během tábora 
6 904 Kč 

ostatní 

poštovné, kopírování 2 160 Kč 

nájemné cyklopřívěsu 1 452 Kč 

nákladní doprava 25 720 Kč 

ostatní – mj. rozbor studny, vstupné 6 479 Kč 

  

Výnosy 

účastnické poplatky celkem 152 300 Kč 

   

Náklady celkem 213 298 Kč 

Výnosy celkem 152 300 Kč 
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Webové stránky: https://semily.skauting.cz/ 

Již druhým rokem fungují webové stránky našeho střediska v novém skautském designu. V roce 2021 se 

stránka rozrostla o záložku 100 | 30 let skautingu, ve které se mohli návštěvníci našeho webu dočíst 

o výstavě v muzeu i skautské aleji a stále zde najdou historii střediska a zpracované vzpomínky našich 

současných i bývalých členů. U jednotlivých oddílů uvádíme plánované akce i další informace pro rodiče 

dětí. V záložce „Naše středisko“ jsou k přečtení i stažení všechny výroční zprávy a informace o naší 

klubovně.  

 

Skauti Semily na facebooku: https://www.facebook.com/SkautiSemily/ 

Facebooková stránka ‚Skauti Semily‘ si postupně získává své příznivce a v současné době nás sleduje 

již 396 lidí. Kromě naší veřejné stránky využíváme další soukromé skupiny pro komunikaci naší 

střediskové rady a komunikace skrze facebookovou skupinu se nám osvědčila také při rozdělování 

činností v rámci skautské pomoci seniorům během koronavirové situace.  

 

 

Vývěsky:  

Novými informacemi o činnosti oddílů, o naší dobrovolnické činnosti s odkazem, kam se na nás mohou 

obrátit, i o probíhající výstavě naši vývěsku u mostu pravidelně doplňovala Hedvika (Iva Stehlíková). 

A to až do října, kdy nám u vývěsky někdo velmi ošklivě poničil sklo a my museli celou vývěsku sundat. 
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V současné době hledáme pro vývěsku příhodnější umístění. O druhou vývěsku u vchodových dveří 

naší skautské klubovny se střídavě starají jednotlivé oddíly.  

 

 

 

 

Semilské noviny – Skautská hlídka:  

I přes mnoho měsíců přerušené skautské činnosti byl letošní rok co do článků v Semilských novinách 

velmi hojný. Bylo nám otištěno patnáct článků, což je o sedm více než v roce loňském. Celkem sedm 

Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech vyšlo pod taktovkou Bobra v cyklu „Na skautské stezce“.  

A stejně tak díky Bobrovi zazněly v novinách hezké vzpomínky na dvě významné skautky Marcelku 

Plívovou – Marci a Bohuslavu Vojtíškovou – Šakalku.  

Leden: Životní jubileum skauta Jiřího Beldy (Bobr) 

Březen:  Skauti i nadále pomáhají seniorům s nákupy (Balů) 

Duben:  Ukliďme Česko – nebo alespoň vlastní katastr! (Prófa) 

 Bude se lidskost podávat v tabletách stejně jako vitamín C? (Žirafa) 

Květen:  Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech – 1 (Zdenko Wittmayer (1945)) 

Červen:  Pozvání do muzea na výstavu ke 100/30 letům skautování v Semilech (Bagy) 

 Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech – 2 (Docent (1946)) 

Červenec: Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech – 3 (Kváček, Miky, Standa a Šedý Bobr) 

Září: Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech – 4 (Toom) 

Říjen:  Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech – 5 (Píďa) 

 Marci – skautka, která neuměla zahálet (Bobr) 

Listopad: Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech – 6 (Slíva) 

 Odkaz skautky Bohuslavy Vojtíškové mládeži (Bobr) 

Prosinec: Ohlédnutí za historií skautingu v Semilech – 7 (Hedvika) 

 Betlémské světlo může i letos prozářit vaše domovy (Balů) 
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Díky naší pomoci seniorům, ceně města Semily, skautské aleji, nádherné výstavě ke 100 | 30 letům 

skautingu v Semilech, patronátu nad Riegrovou stezkou i rekonstrukci skautské klubovny jsme se letos 

objevili v mnoha dalších článcích Semilských novin. 

 

Leden: Obnova polní cesty do Benešova – dar na výsadbu aleje (redakce) 

Únor:  Hrst plná radosti (Jaroslav Vávra) 

Březen:  Cenu města za rok 2020 získali Mgr. Karel Redlich a Skautské středisko Varta Semily (redakce) 

Najděme si i v těžkých časech důvod k úsměvu (Lena Mlejnková) 

Květen:  Střecha pro skauty (redakce) 

Červenec: Obnova suterénu skautského střediska Varta byla dokončena (redakce) 

 Muzeum zaplnili účastníci hned dvou vernisáží (Muzeum a Pojizerská galerie Semily p. o.) 

S Ivo „Bobrem“ Navrátilem o tajemstvích semilského skautingu (rozhovor vedl Miroslav Šnaiberk) 

Narodil se Pěšorest – již podruhé (Klub českých turistů, odbor Semily) 

 

O našem středisku se však letos psalo i ve dvou novinách s větším dosahem. Poprvé to byl rozhovor 

s Pegim o skautské pomoci a podruhé s Bagym o výstavě ke 100 | 30 letům skautingu.  

Liberecký a Jablonecký deník | 12. dubna: Nabídnout pomoc byla povinnost, říká skaut, který pracuje 

v nemocnici 

Mladá fronta DNES | 5. června: Na výstavu přes stan. Skauti v Semilech slaví stoleté výročí 

 

 

Adéla Jechová | Želva 
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Jíťa – Jitka Kufnerová – vedoucí oddílu 

Bělas – Tereza Babková – zástupce vedoucí 

 

Magi – Magdaléna Bašková  

Srnka –Justýna Duštírová 

Locika – Ludmila Kellerová 

Třešínka – Laura Komadová 

Křeček – Monika Kopalová 

Magda – Magdaléna Králová 

Piky – Klára Kufnerová 

Pufík – Patricie Mlčochová 

Komár – Agáta Nosková  

Šiky – Anna Plívová 

Motýlek – Rozárka Rendlová  

Doby – Doubravka Svobodová  

Vlčice – Anežka Šedinová  

Kočka – Lucie Ševčíková  

Králíček – Karolína Vojtíšková  

  

 

 

  

 

 

 

  

Kleris – Klára Holatová – vedoucí oddílu 

Majka – Marie Novotná – zástupce vedoucí oddílu 

Jíťa – Jitka Holatová – oddílová vedoucí/rádce 

Slunko – Vladimíra Plívová – oddílová vedoucí/rádce 

 

Papoušek – Dominika Farská 

Mauglí – Jan Farský 

Plejtvák – Jindřich Farský 

Liščanda – Julie Velová 

Bagr – Vendelín Keller 

Dýňa – Stela Komadová 

Roky – Petr Král 

Motorka – Jan Krejsa  

Kulíšek – Magdalena Farská 

Světluška – Rozalie Machová  

Baletka – Marie Bucková 

Modrák – Matouš Bauer 

Sovička – Alice Novotná 

Vlnka – Eliška Plívová 

Lištička – Anna Provazníková 

Tankista – Robin Záveský 

Batman – Vladimír Šimek 

Hříbátko – Štěpán Fanta 

 

 

Želva – Adéla Jechová – vedoucí oddílu 

Lišák – Richard Mlejnek – zástupce vedoucí oddílu 

Lukinelo – Lukáš Koňák – zástupce vedoucí oddílu 

Superman – Karel Mařatka – oddílový rádce 

Poupě – Dominika Poupová – oddílová rádkyně 

Burák – Matyáš Buryanec – oddílový rádce 

  

Křeček – Nikola Bouček 

Bizon – Kryštof Bucek 

Had – František Carda 

Enderman – Vít Duštíra 

Krokodýl – Nikolas Erban 

Buvol – Vít Faltinek 

Tygr – Antonín Kostečka 

Hasič – Jakub Košnar 

Spiderman – Ondřej Kubec 

Spongebob – Nicolas Matal 

Komár – Roman Opočenský 

Vlk – Lukáš Pohořalý 

Thor – František Pražák 

Ptáček – Vincent Pšenčík 

Tary – Bertin Sakajto 

Bard – Ladislav Szabó 

Turbo – Tomáš Ševčík 

Pavouk – Jaroslav Tichý 

Jestřáb – Václav Trnka 
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Rosnička – Anna-Johanna Kristelová – vedoucí oddílu 

Vydra – Anna Kindermannová – zástupce vedoucího oddílu 

Ještěrka – Tereza Kindermannová – oddílová rádkyně 

Heduš – Iva Stehlíková – oddílová rádkyně 

Dešťovka – Zdislava Převrátilová – oddílová rádkyně 

 

VÁŽKY 

Pěsťa – Veronika Housová – rádkyně  

Růžička – Johanna Hájková – podrádkyně 

Hvězdička – Nikola Hnídková        

Vločka – Anežka Kroupová        

Káčátko – Kateřina Kufnerová        

Liška – Anna Sofie Pleštilová   

Esterka – Ester Šimková        

Delfínek – Nikola Šourková        

Panda – Kristýna Veselá        

 

VLAŠTOVKY 

Smíšek – Zdislava Svobodová – rádkyně 

Judy – Sára Patková – podrádkyně 

Sova – Anna Bašková 

Tuli – Justýna Patková        

Čuču – Světlana Svobodová        

Rošťanda – Daniela Szabó        

Poník – Viktorie Tichá        

 

Balů – Tomáš Jech – vedoucí oddílu 
Pití – Petr Šír – zástupce vedoucího oddílu 
Hopík – Jindřich Mlejnek – oddílový rádce 
Ryba – Daniel Rypl – oddílový rádce 
Kohout – Sebastian Kuršel – oddílový rádce 
 
KAMZÍCI 
Brownee – Matěj Hnídek – rádce 
Puštík – Šimon Pleštil – podrádce 
Džbán – Vít Baán 
Oscar – Oskar Bouček 
Hugo – František Hájek 
Ježek – Filip Hnídek  
Lev – Prokop Němčík 
Lišák – Sebastian Slavík 
 
JESTŘÁBI 
Pedro – Jindřich Semecký – rádce 
Kola – Matyáš Maryško – podrádce 
Indián – Ivan Erban 
Šnek – Vojtěch Farský 
Dušan – Dušan Kotlár 
Bobík – Matouš Načeradský 
 
JELENI 
Bageta – Štěpán Rypl – rádce 
Batman – Jan Havlík – podrádce 
Čipr – Jakub Carva 
Daman – Damián Roháček 
Sokol – Matyáš Zahradník 
 

PANTEŘI 

Opičák – Vít Kužel – rádce 

Andílek – Adam Šulc – podrádce 

Jablko – Jáchym Bárta 

Jikra – Jiří Chlupáč 

Rex – David Kužel 

Doktor – Šimon Tun 

Netopýr – Petr Chlupáč 
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Frigo – Pavel Makovec – vedoucí oddílu 

 

Frank – Pavel Vagenknecht 

Píšťalka – Hana Nožičková 

Kid – Zdeněk Hanč 

Bjéťa – Alžběta Hančová 

Lukáš Fajx 

Šárka Fajxová 

Matěj Bárta 

Lucie Bártová 

Puč – Zdeňka Lokajová 

Anna Bartoníčková 

Jan Bartoníček 

Máma – Zbyněk Neumann 

Pesan – Dominik Poličanský 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bobr – Ivo Navrátil – vedoucí 296. klubu 

Gami – Miroslava Gajzlerová – zástupkyně vedoucího 

Midgi – Jiří Mihalo – zástupce vedoucího 

 

Pan – Jiří Belda 

Formik – Vladislav Bodnár 

Fler – Pavel Bureš 

Takin – Vít Coufal 

Béda – Daniel Činovec 

Bagy – Jan Farský 

Ježek – Stanislav Gajzler 

Šimon – Šimon Gajzler 

Líba – Libuše Hlůžová 

Žabák – Zdeněk Kašpárek 

Choroš – Zdeněk Kodoň 

Žirafa – Adéla Kodoňová 

Zelí – Jana Krejsová 

Algy – Jan Kufner 

Tina – Kateřina Laštůvková 

Prcek – Jan Lukačevič 

Sašenka – Alexandra Mihalová 

Marci - Marcela Plívová 

Aslan – Aleš Plíva 

Číňan – Rostislav Plíva 

Rikitan – Michal Srb 

Ondra – Ondřej Šír 

Key – Pavel Šír 

Jíva – Ivana Šírová 

Šaman – Vít Šlechta 

Brim – Josef Šoltes 

Šťopka – Kateřina Štěpničková 

Roy – Libor Štrauch 

Effa – Eva Štrauchová 

Brambůrka – Barbora Trojak 

Melhuba – Miroslav Vodseďálek 

Petra – Petra Antonia Vostrá 

Jabloň – Lenka Vránková 

 

 

 

 

 

 

Prófa – Jan Lengál – vedoucí kmene 

Datel – Jakub Kindermann – zástupce vedoucího kmene 

 

Vandam – Adam Babec 

Benda – Benedikt Břenek 

Štrůdl – Bruno Břenek 

Píďa – Jiřina Bursová 

Mýval – Matyáš Coufal 

Včela – Veronika Hlavová 

Racek – Vít Chlupáč 

Žralok – Lukáš Jech 

Kousy – Vojtěch Kousal 

Panda – Jonáš Kudrna 

Gepard – Adam Kuršel 

Veverka – Jakub Kuršel 

Midgi – Marian Mihalo 

Žížala – Michaela Navrátilová 

Petrolejka – Petra Plecháčová 

Semi – Pavlína Poncová 

Červík – Tereza Strmisková 

Kukačka – Kateřina Šimková 

Šakla – Barbora Šmídová 

Simon – Šimon Šoltes 

Réba – Barbora Voleská 
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Pegi – Jan Pekárek – vedoucí oddílu, vedoucí vlčat 

Zlobr – Tomáš Kafka – zástupce vedoucího, vedoucí skautů 

Šukyn – Lukáš Borůvka – oddílový rádce 

Zémis – Tomáš Zeman – oddílový rádce 

 

PONDĚLNÍ VLČATA 

Matěj Maryško 

Jakub Novák 

Jakub Hamtil 

Jiří Hamtil 

Pan domácí – Petr Labašta 

Oliver Kostek 

Lukáš Ovečka 

Martin Ovečka 

Harvy – Patrik Ovečka 

Sebastián Růžička 

Martin Ujčík 

Radek Šašinka 

Jaroslav Ujčík 

 

STŘEDEČNÍ VLČATA 

František Samohýl 

Jakub Máka 

Tomáš Procházka 

Filip Kracík 

Šnek – Filip Mikule  

 

SKAUTI 

Oxid – Erik Brychta – rádce 

Remcal – Lukáš Kordík – podrádce 

Jakub Ulrich 

Kalkulačka – Jan Eiba 

Bobr – Petr Friedrich 

Panda – Matyáš Novák 

Žralok – Tomáš Stránský 

 

ROVEŘI 

Tygr – Tomáš Pekárek – vedoucí roverů 

Inženýr – Lukáš Fajx – vedení vlčat 

Vejr – Jáchym Matějka – vedení vlčat 

Martin Danielis – vedení vlčat 

Bárny – Barnabáš Bárta 

Rys – Kryštof Bárta 

 

Bluma – Markéta Nováková – vedoucí oddílu 

Anna Pekárková – zástupce vedoucí 

Moňous – Monika Vagenknechtová – oddílová rádkyně,  

vedoucí skautek 

Béba – Beáta Kožíšková – oddílová rádkyně,  

vedoucí světlušek 

Šucka – Lucie Borůvková – oddílová rádkyně 

 

SVĚTLUŠKY 

Markéta Stránská 

Anežka Stránská 

Karolína Eibová 

Karolína Šimůnková 

Tamara Jacíková 

Anna Krausová 

 

SKAUTKY 

Veverka – Karolína Korbelářová – rádkyně 

Jůla – Julie Bischofová – podrádkyně 

Šagy – Šarlota Švehlová  

Stonožka – Terezie Stránská 

Suri – Kateřina Mikulová 

Kecka – Anna Opočenská 

Tlapka – Marie Myšková  

Nelča – Nela Bernatová 

Anežka Brázdilová 

 

RANGERS 

Kojot – Eliška Korbelářová 

Lenka Brázdilová 

Aki – Veronika Ulrichová 

Mentoska – Barbora Nováková 
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* stav vždy k 1. lednu daného roku 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výroční zprávu zpracovaly: Mirka Gajzlerová – Gami a Adéla Jechová – Želva 

Grafická úprava: Adéla Jechová – Želva 

Jazyková korektura: Mirka Gajzlerová – Gami 

Podklady připravili vedoucí jednotlivých oddílů 

 

Rok 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Celkový počet 112 118 152 174 196 205 226 227 245 247 

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022

Lomnice nad Popelkou 0 0 0 0 22 24 51 52 63 73

Dospělí 49 48 59 62 59 65 84 75 73 80

Skautky 10 13 21 19 18 16 10 16 18 16

Skauti 17 24 20 30 35 35 24 31 30 27

Světlušky 12 14 12 16 11 17 14 11 17 15

Vlčata 24 19 40 39 36 32 27 24 28 19

Benjamínci 0 0 0 8 15 16 16 18 16 18
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